
                Protokół Nr VIII/07

                                        sesji Rady Miejskiej w Gniewie
       odbytej dnia 30 maja  2007 r.
   --------------------------------------------

Godzina rozpoczęcia sesji 11:00

Obradom przewodniczył – pan radny Janusz Karzyński – przewodniczący rady i pan
radny Franciszek Sumisławski – wiceprzewodniczący rady.

-  Przewodniczący rady - Otwieram VIII sesję V kadencji Rady Miejskiej w Gniewie.

        Witam Wysoką Radę , Burmistrza , Panią Skarbnik, Pana Sekretarza

Gminy,   Sołtysów oraz pozostałych Gości i Mieszkańców Gminy Gniew.

Na podstawie listy obecności stwierdzam ,Ŝe na sali jest wystarczająca ilość
radnych do podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków. Obecnych na sesji  jest
w tej chwili 14 radnych.  Spóźni się pan radny  Zbigniew Megger.

Przystępujemy do pkt 1 porządku obrad.

 Porządek obrad  wszyscy otrzymali na piśmie , czy radni mają  inne propozycje
do proponowanego  porządku obrad? Bardzo proszę. Pan radny Andrzej Solecki.
Zanim oddam głos panu radnemu Andrzejowi Soleckiemu informuję ,Ŝe doszedł
spóźniony pan radny Zbigniew Megger. Obecnie na sali jest 15 radnych ( piętnastu).

- Andrzej Solecki – Stawiam wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu
uchwały –Druk Nr R/82/07. Jest w nim błąd natury formalnej i proponuję
przełoŜyć  go do  następnej  sesji. Pan Radca prawny w uzasadnieniu napisał ,Ŝe
rada pozytywnie oceniła przedstawiony projekt , co jest nieprawdą poniewaŜ
myśmy obradowali nad projektem uchwały dopiero po napisaniu uzasadnienia
przez pana Radcę.

- Przewodniczący rady –  Nie ma tu Ŝadnego błędu poniewaŜ osoba , która projekt
przygotowała musi go sporządzić z wyprzedzeniem ,Ŝeby go przedstawić radzie.
Jest oczywiste ,ze stosuje się taki zapis , a radni na sesji jeśli się z tym nie zgodzą
mogą to zmienić.

- Andrzej Solecki – Zgłosiłem wniosek formalny więc musi go Pan przegłosować.
Nie uwzględnił Pan wniosku mniejszości. My na posiedzeniu komisji tylko
pobieŜnie zajęliśmy się tym projektem. Proszę poprosić na tę sesję pana Radcę.
Rada się w ogóle tym projektem nie zajmowała.  Jest błąd formalny więc projekt
ten naleŜy przesunąć do następnej sesji.

- Marek Barnik – Wnoszę o przerwanie dyskusji i wniosek poddać pod głosowanie.



2

- Zygmunt Pastewski – Najpierw wydacie wyrok , a dopiero potem będziecie
głosować?

- Franciszek Sumisławski – To jest sesja rady , a nie mieszkańców. Padł wniosek
więc naleŜy go przegłosować.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest
za zdjęciem z porządku obrad projektu uchwały , który zgłosił pan radny Andrzej
Solecki? Za głosowało 4 radnych, przeciw głosowało 8 radnych i 2 radnych
wstrzymało się od głosu. Dziękuję. Wniosek radnego Soleckiego przepadł, a więc
wyŜej wymieniony projekt uchwały  pozostaje w porządku obrad dzisiejszej sesji.
Chciałbym jeszcze poinformować radnych , Ŝe przed sesją wpłynęła autopoprawka
do zmian w budŜecie. Pani skarbnik ją omówi.

- Maria Olszewska – Autopoprawka dotyczy tylko nowego zapisu zmiany prognozy
długu. Innych zmian nie ma.

-  Przewodniczący rady- Odczytał cały proponowany porządek obrad.

 1.  Sprawy organizacyjne:
- otwarcie sesji
- stwierdzenie waŜności obrad
- przyjęcie porządku obrad
- przyjęcie protokółu z sesji odbytej w dniu  28 marca 2007 r.

2. Informacja o funkcjonowaniu podstawowej opieki zdrowotnej - Spółka

      Medical - plany inwestycyjne.

3. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) przyjęcia raportu Burmistrza Miasta i Gminy Gniew z realizacji Planu
Gospodarki Odpadami dla Miasta i Gminy Gniew na lata 2004-2007
z uwzględnieniem perspektywy na lata 2008 – 2011, zatwierdzonego Uchwałą
Nr XXIX/193/04 Rady Miejskiej w Gniewie z dnia 02 grudnia 2004 r. – Druk
Nr B/77/07

b) akceptacji propozycji zmian określeń rodzajów miejscowości, ustalenia
nowych nazw miejscowości oraz zniesienia nazw miejscowości do załącznika
nr 1 do uchwały Nr LIII/404/06 Rady Miejskiej w Gniewie z dnia 25
października 2006 r. przedstawionych przez Komisję Nazw Miejscowości
i Obiektów Fizjograficznych działającą przy ministrze właściwym do spraw
administracji publicznej – Druk Nr B/78/07

c)  przyjęcia Gminnej Ewidencji Zabytków dla gminy Gniew – Druk Nr B79/07
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d) zaciągnięcia kredytu długoterminowego – Druk Nr B/80/07

e) zmiany budŜetu na 2007 rok – Druk Nr B/81/07

f) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy w Gniewie –
Druk Nr R/82/07

4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie

międzysesyjnym.

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym zwłaszcza

z wykonania uchwał Rady.

6. Interpelacje i zapytania radnych.

7. Informacja Przewodniczącego Rady o złoŜonych interpelacjach i uzyskanych

odpowiedziach na interpelacje.

8. Wolne wnioski i informacje.

9. Ustalenie terminu następnej sesji.

13. Zakończenie sesji.

- Kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad? Za głosowało
14 radnych , 1 radny był przeciw, głosów wstrzymujących nie było. Dziękuję.

- Protokół poprzedniej sesji był do wglądu w biurze rady, obecnie znajduje się
przy liście obecności i proponuję przyjąć go bez odczytywania. Uwag do protokółu nie
wniesiono. Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu bez odczytywania?
Jednogłośnie. Dziękuję. Zamykam pkt 1 porządku obrad i przystępujemy do pkt 2.

- Pkt 2  porządku obrad – informacja o funkcjonowaniu podstawowej opieki

zdrowotnej – Spółka „Medical”- plany inwestycyjne.

- Przewodniczący rady -  Wpłynęło do radnego Grzegorza Wasielewskiego pismo od
pani Małgorzaty Wronowskiej w sprawie aptek,  które chciałbym odczytać.

- Małgorzata Wronowska – Pozwoli Pan ,Ŝe sama je odczytam?

- Przewodniczący rady – Bardzo proszę.

- Małgorzata Wronowska – Odczytała wyŜej wymienione pismo , które stanowi
załącznik do niniejszego protokółu.
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- Przewodniczący rady – Dziękuję. Rada nie jest kompetentna rozstrzygać tej
sprawy. Decyzję o  wydaniu pozwolenia na prowadzenie działalności gospodarczej
wydaje Burmistrz , a nie rada. Bardzo proszę. Pan Jakub Mowiński.

- Jakub Mowiński – Przejmowaliśmy  przychodnię po to ,Ŝeby ją wyremontować i to
robimy zgodnie z wymogami Unii Europejskiej. śeby jednak zakontraktować
wszystkie usługi musimy równieŜ spełnić wszystkie warunki. Podczas remontu
okazało się ,Ŝe budynek był od podstaw zbudowany niechlujnie. Firma
inŜynieryjna wykonała projekt naprawczy tego budynku i zgodnie z tym projektem
go remontujemy. Budynek został umocniony i po wykonaniu ław mogliśmy
przystąpić do przeprojektowania tego budynku. Projekt został wykonany i remont
trwa. Zgodnie z moją obietnicą został zakupiony i  uruchomiony rentgen.
Planujemy utworzyć pomieszczenia dla całodobowego ambulatorium i pogotowia.
Ofertę konkursową , którą wygraliśmy to było maksimum tego , co mogliśmy
dostać na obecne warunki. śeby jednak poszerzyć zakres usług medycznych
musimy stworzyć do tego warunki i je przygotowujemy , gdyŜ jest szansa ,Ŝeby te
wszystkie usługi zakontraktować po spełnieniu tych warunków i zakończeniu
remontu. Apteka będzie w tej przestrzeni , która nigdy dotąd nie była
wykorzystywana.  30%  kubatury tego budynku stanowiły korytarze , które w tej
chwili zostaną wykorzystane. Świadczymy wszystkie usługi , a nie tylko
fizykoterapię. Jest tyle miejsca ,Ŝe  gdy zajdzie potrzeba taka potrzeba zawsze
moŜna skrzydło dobudować. W  tej chwili trudno mi mówić o kosztach , ale będzie
to około 2 ml zł.  Szybsze zakończenie budowy to lepszy kontrakt z NFZ. Nie
moŜemy zamknąć przychodni , bo gdybyśmy mogli to remont na pewno trwałby
krócej.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Mam pytanie. Co z  Ośrodkiem Zdrowia w
Opaleniu i Kolonii Ostrowickiej?

- Jakub Mowiński – Najpierw robimy Gniew , a dopiero w dalszym etapie
przygotujemy tamte dwa obiekty.

- Małgorzata Wronowska – Czym Pan motywuje otwarcie tej apteki?

- Jakub Mowiński – Jeśli pogotowie ma być całodobowe , a moŜe być poniewaŜ
obiekt jest duŜy to musi być równieŜ apteka.

- Małgorzata Wronowska – Nikt z nami nie rozmawiał to znaczy ,Ŝe miasto nie ma
takiego problemu.    KaŜda z aptek pełniła odpowiednie dyŜury  w naszym mieście.
Jaką ma Pan gwarancję ,Ŝe ta apteka za 2 lub 3 lata dalej będzie całodobowa?

- Jakub Mowiński – śadnej nie mam gwarancji , ale jeśli wprowadzamy
ambulatorium całodobowe i całą działalność medyczną to takŜe musi być apteka
całodobowa. Ja patrzę na to globalnie.
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- Małgorzata Wronowska – Umowa dzierŜawy była sporządzona na usługi
medyczne  z wyłączeniem działalności aptecznej i w tym momencie  Pan zrywa tę
umowę.

- Jakub Mowiński – Ma to być miejsce w , którym o kaŜdej porze dnia i nocy , w
sobotę czy w niedzielę pacjent będzie obsłuŜony.  Ja nie zakładam ,Ŝe nie będę
współpracował z Waszymi aptekami, Ŝeby to działało normalnie to jedno z drugim
musi współpracować. Po to rozszerzyliśmy działalność ,Ŝeby móc z tego korzystać.

- Jadwiga DroŜkowska – Pan w tej chwili odbiera nam chleb.

- Jakub Mowiński – Ja nikomu nic nie zabieram.

- ElŜbieta Raszeja -  Oczywiście najpierw ceny będą niskie ,Ŝeby pozyskać klienta ,
a potem będzie się je windować w górę. Panu się tak szybko zmienia zdanie ,Ŝe nie
wiadomo , co jeszcze być moŜe.

- Marek Barnik – Byłem członkiem tej komisji konkursowej i jestem świadom tego,
Ŝe nie moŜemy ograniczać usług firmie, która się rozwija. Był rzeczywiście taki
zapis , ale  chyba tylko dla zapisu. Jeśli firma ma tak rozszerzona działalność , to
my nie mamy prawa jej ograniczać. Z działalności tej firmy jestem osobiście
zadowolony. Co do dyŜurów nocnych w aptekach,  to ludzie wolą jednak jeździć
do Nowego.

- Franciszek Sumisławski – Rozmawiałem na temat tej apteki z mieszkańcami wsi i
powiedzieli mi ,Ŝe moŜe być jeszcze i piąta apteka moŜe wtedy będzie taniej. Bo w
tej chwili leki są bardzo drogie. W Tczewie moŜna dostać duŜo taniej. PrzecieŜ
Pani wie ,Ŝe to Pani Tata  sporządził tę umowę i taki zapis wprowadził. Jeśli ta
apteka tam moŜe być , to my nie moŜemy stawiać ograniczeń. My jesteśmy od
tego, Ŝeby ludziom pomagać , a nie szkodzić.  Za co ? Burmistrz ma dziękować
aptekom? Dzwoniłem kiedyś do apteki to   nikt się nie zgłaszał, a jeśli juŜ to trzeba
było Panią z apteki przywieźć i z  powrotem odwieźć do domu,  ale było to kilka
lat wcześniej.  Takie są u nas dyŜury. Jak jest dyŜur w Tczewie to nie dzwonię lecz
jadę, wchodzę i kupuję. Kilka m-cy temu późnym wieczorem chciałem kupić leki
w aptece na Witosa, dzwoniłem na jeden , drugi telefon, odzywała się tylko poczta
głosowa po polsku , a potem po angielsku. W tym czasie doszła kobieta z
dzieckiem i doradziłem jej ,Ŝeby w tym wypadku zgłosiła się do ZOL w Gniewie o
udzielenie pomocy, a ostatnio słyszałem , Ŝe aby dodzwonić się do dyŜurującej
apteki naleŜało zadzwonić aŜ do Tunezji, Ŝeby dowiedzieć się o numer telefonu
dyŜurującej apteki. Tak wyglądają dyŜury aptek w Gniewie. Więc pytam. Kto?
Komu? I za co? Ma dziękować? Dla tego popieram tworzenie czwartej, a nawet
piątej apteki dla zdrowej konkurencji.    Jak ktoś chce otworzyć działalność to idzie
do Urzędu , zgłasza działalność i otwiera sobie  kolejny sklep i  nikt nie protestuje.
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- Grzegorz Wasielewski – Mam nadzieję ,Ŝe Wy się spotkacie pogadacie sobie i
dojdziecie do porozumienia i nie będzie jakiejś wojny. Chodzi nam przede
wszystkim o pacjenta.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Zamykam pkt 2 porządku obrad i przystępujemy
do pkt  3.

- Pkt 3 porządku obrad – podejmowanie uchwał.

- Przewodniczący rady – Jako pierwszy mamy projekt uchwały w sprawie przyjęcia
raportu Burmistrza Miasta i Gminy Gniew z realizacji Planu Gospodarki Odpadami
dla Miasta i Gminy Gniew na lata 2004-2007 z uwzględnieniem perspektywy na
lata 2008-2011, zatwierdzonego uchwałą Nr XXIX/193/04 Rady Miejskiej w
Gniewie z dnia 2 grudnia 2004 roku – Druk Nr B/77/07. Bardzo proszę pana
Burmistrza o przedstawienie tego projektu.

- Bogdan Badziong – Dwa lata temu Rada Miejska w Gniewie przyjęła Gminny
Program Gospodarki  Odpadami. Program ten był tworzony dla wszystkich Gmin z
powiatu tczewskiego, jak i dla miasta Tczewa. W związku z tym , co dwa lata
burmistrz ma obowiązek złoŜyć sprawozdanie z realizacji tego programu. Ja
postanowiłem zrobić to w formie uchwały , bo wówczas jest pewność ,Ŝe
dokument ten nie zostanie wpięty gdzieś do teczki  tylko  kaŜdy będzie mógł się z
nim zapoznać.

- Andrzej Solecki – Nie będę Pana podsumowywał , ale powiem jak wygląda u nas
selektywna zbiórka odpadów. Odkąd mamy StraŜ Miejską zaczynają ginąć
pojemniki do selektywnej zbiórki odpadów. Przeznacza je się do gospodarstw
wiejskich, z którymi zostały podpisane umowy na  wywóz śmieci po interwencji
straŜnika. JuŜ byli ludzie przyzwyczajeni do segregacji tych śmieci , a teraz znowu
tych pojemników nie ma i wszystkie śmieci sypie się do jednego pojemnika.
Ludzie chodzą i nie wiedzą , co z tymi odpadami zrobić. Jeśli tak dalej będzie to za
2 lata nasze wysypisko śmieci będzie zapełnione. W tej chwili robi się to samo , co
było przed ośmioma latami. Zostało zaprzepaszczone to , co tak długo
wprowadzaliśmy w Ŝycie. Wróćmy do segregacji śmieci i do pojemników
przeznaczonych do selektywnej zbiórki odpadów.

- Marek Barnik – Po części przychylam się do głosu kolegi, ale techniczna strona
zbiórki odpadów dotyczy nas wszystkich. Powinna być jakaś motywacja do tego,
Ŝeby jednak mieszkańcy chcieli segregować odpady. Nie wiem jakie i czy w ogóle
ZUK ma zyski z tej działalności.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest
za podjęciem tej uchwały? Za głosowało 14 radnych . Kto jest przeciw? Przeciw
głosował 1 radny. Dziękuję. Uchwała została podjęta.
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- Kolejny projekt uchwały w sprawie - akceptacji propozycji zmian określeń rodzajów
miejscowości, ustalenia nowych nazw miejscowości oraz zniesienia nazw miejscowości
do załącznika nr 1 do uchwały Nr LIII/404/06 Rady Miejskiej w Gniewie z dnia 25
października 2006 r. przedstawionych przez Komisję Nazw Miejscowości i Obiektów
Fizjograficznych działającą przy ministrze właściwym do spraw administracji publicznej
– Druk Nr B/78/07. Bardzo proszę. Pan Burmistrz Bogdan Badziong.

- Bogdan Badziong -   Rada Miejska juŜ dwukrotnie podejmowała uchwały w tej sprawie.
Komisja językoznawcza prawie wszystkie nasze propozycje przyjęła bez uwag. Były
tylko drobne zmiany takie jak: nie ma juŜ miejscowości Gniewskie Młyny jest tylko ulica
Gniewskie –Młyny. Dochodzi jeszcze to ,Ŝe nazwy dwuczłonowe muszą być z
kreseczką. Teraz zostanie to opublikowane w

- Dzienniku Urzędowym i wówczas dopiero zajmiemy się sprawami
meldunkowymi.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały?
Jednogłośnie. Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej Ewidencji Zabytków dla
gminy Gniew- Druk Nr B/79/07. Czy są uwagi do tego projektu? Nie widzę?
Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały?
Jednogłośnie. Dziękuję. Przystępujemy do kolejnego projektu uchwały.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego –
Druk Nr B/80/07. Bardzo proszę.  Pani skarbnik Maria Olszewska.

- Maria Olszewska – W § 1 pkt 1 proszę dopisać na , co ten kredyt jest
przeznaczony, a przeznaczony jest na dofinansowanie oświaty. W uzasadnieniu
było to niefortunne sformułowanie. Obecnie zostało to poprawione i teraz nie ma
juŜ niejasności. Kredyt ten był zaplanowany na zamknięcie budŜetu oświaty.

- Andrzej Solecki – Prosiłem o jasne wyliczenie ile kosztują nas pensje nauczycieli,
ile przeznaczamy na remonty szkół? Czy to jest aŜ tak trudne, Ŝe nie moŜna tego
zrobić?

- Maria Olszewska – Przez 5 lat tłumaczę Panu ,Ŝe budŜet oświaty zamykam
kredytem poniewaŜ ciągle do oświaty dokładamy.

- Andrzej Solecki – O takie wyjaśnienie mi chodziło.

- Bogdan Badziong – Te pieniądze nie są znaczone. Pójdą na to, na co dyrektor
szkoły przeznaczy.

- Walentyna Czapska – Czy moŜe Pani powiedzieć ile wynosi zadłuŜenie Gminy?
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- Maria Olszewska – Na koniec roku 2007 będzie to 39,5% , bo spłacimy kredyt z
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. W tym jest równieŜ poręczenie
dla ZUK, a więc to poręczenie jeszcze się zmniejszy.

- Marek Barnik – Kiedy państwo zwraca podwyŜki dla nauczycieli?

- Maria Olszewska – Państwo wcale nie zwraca . Te koszty ponosi Gmina.

- Andrzej Solecki – To dlaczego nie pisze się ,Ŝe są to środki dla nauczycieli?

- Maria Olszewska – Do wynagrodzeń nauczycieli ciągle dopłacamy.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały? Za
głosowało 14 radnych. Kto jest przeciw? Przeciw był 1 radny. Głosów
wstrzymujących nie było. Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy na 2007 rok – Druk
B/81/07. Bardzo proszę panią skarbnik Marię Olszewską o omówienie
proponowanych zmian.

- Maria Olszewska – Omówiła zmiany budŜetu Gminy na 2007 rok.
Zwiększenie dochodów w dziale 600 „Transport i łączność” o kwotę 85.000 zł.
nastąpiło na podstawie pisma Urzędu Marszałkowskiego Województwa
Pomorskiego Nr DROWOŚ.III 3041-106/2007 w sprawie przyznanej kwoty 80.000
zł. na modernizację drogi transportu rolnego z Funduszu Rozwoju Obszarów
Wiejskich i Ochrony Środowiska, oraz w związku z wpłatami za zajęcie pasa
drogowego- kwota 5.000 zł. Zwiększenie dochodów w dziale 700 „Gospodarka
Mieszkaniowa” o kwotę 114.400 zł. nastąpiło w związku z wpłatami z tytułu
sprzedaŜy nieruchomości. Zwiększenie dochodów w dziale 801 „Oświata i
wychowanie” o kwotę 1.388 zł. nastąpiło w związku z wpłatami z tytułu usług.
Zwiększenie dochodów w dziale 852 „Pomoc społeczna” o kwotę 2.965 zł.
nastąpiło w związku z wpłatami z tytułu róŜnych dochodów. Zwiększenie
dochodów w dziale 926 „Kultura fizyczna i sport”o kwotę 24.000 zł. nastąpiły w
związku z wpłatami z tytułu usług, dokonanymi przez jednostkę organizacyjną.
Zmniejszenie wydatków bieŜących w dziale 700, rozdział 70095 „Pozostała
działalność” o kwotę 15.000 zł. nastąpiło celem zwiększenia wydatków
majątkowych w dziale 600, rozdział 60016 „Drogi publiczne gminne”, z
przeznaczeniem na modernizację dróg transportu wiejskiego. Zmniejszenie
wydatków majątkowych w dziale 750, rozdział 75023 „Urzędy gmin” o kwotę
8.000 zł. nastąpiło celem zwiększenia wydatków majątkowych w dziale 700,
rozdział 70095„Pozostała działalność”, z przeznaczeniem na dokumentację
techniczną dotyczącą adaptacji budynku mieszkalnego w miejscowości Brody
Pomorskie nr 26 na pięć lokali socjalnych. Zmniejszenie rezerwy oświatowej, dział
758 „RóŜne rozliczenia” o kwotę 20.000 zł. nastąpiło celem zwiększenia
wydatków w dziale 801, rozdział 80104 „Przedszkola”, z przeznaczeniem na
zwiększenie dotacji przedmiotowej. Zmniejszenie rezerwy dla sołectw, dział 758
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„RóŜne rozliczenia” o kwotę 1.970 zł. nastąpiło na podstawie wniosków celem
zwiększenia wydatków w dziale 921, rozdział 92105 „Pozostałe zadania w zakresie
kultury”, z przeznaczeniem na integrację wsi.  Zwiększenie wydatków w
dziale 600, rozdział 60016 „Drogi publiczne gminne” o kwotę 100.000 zł. nastąpiło
w związku z przyznaną dotacją- kwota 80.000 zł., dochodami za zajęcie pasa
drogowego- kwota 5.000 zł. oraz w związku z przeniesionymi wydatkami z działu
700, rozdział 70095- kwota 15.000 zł. Zwiększenie wydatków w dziale 801,
rozdział 80104 „Przedszkola” o kwotę 1.388 zł. nastąpiło w związku z wpłatami z
tytułu usług. Zwiększenie wydatków w dziale 852, rozdział 85219 „Ośrodki
pomocy społecznej” o kwotę 2.965 zł. nastąpiło w związku z wpłatami z tytułu
róŜnych dochodów. Zwiększenie wydatków w dziale 926, rozdział 92601 „Obiekty
sportowe” o kwotę 24.000 zł. nastąpiło w związku z wpłatami z tytułu usług jak
wyŜej napisano. Przeniesienia wydatków w dziale 756, rozdział 75647 „Pobór
podatków, opłat i niepodatkowych naleŜności budŜetowych”- o kwotę 7.100 zł., w
dziale 921, rozdział 92105 „Pozostałe zadania w zakresie kultury”- o kwotę 1.500
zł., oraz w dziale 926, rozdział 92601 „Obiekty sportowe” o kwotę 2.979 zł.
nastąpiły w związku z bieŜącymi potrzebami, wynikłymi w trakcie realizacji
budŜetu.  Zmian w załączniku Nr 3- Prognoza przychodów i rozchody budŜetu
gminy Gniew na 2007 r. dokonano w związku z koniecznością wcześniejszej
spłaty poŜyczki z WFOŚ Gdańsk, wiąŜącej się z przewidywaną likwidacją w/w
Funduszu zgodnie z mającą wejść w Ŝycie nową ustawą o finansach publicznych/
tiret 6 § 992 „Spłaty otrzymanych krajowych poŜyczek- kwota przed zmianą
380.800 zł., po zmianie 845.200 zł. Po stronie przychodów w § 952 „Przychody z
zaciągniętych poŜyczek i kredytów na rynku krajowym” wprowadzono kredyt
krótkoterminowy na kwotę 350.000 zł. Pozostałą kwotę na spłatę poŜyczki z
WFOŚ Gdańsk w wysokości 114.400 zł pozyskano z wprowadzonych dochodów
jak wyŜej napisano.

Przewodniczący obrad –  Dziękuję. Czy są pytania do Pani Skarbnik?  Nie widzę?
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem  uchwały w
sprawie zmian budŜetu Gminy na 2007 rok Jednogłośnie.   Dziękuję.
Przystępujemy do kolejnego  projektu uchwały.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza
Miasta i Gminy w Gniewie- Druk Nr R/82/07. Bardzo proszę. Pan Zygmunt
Pastewski.

- Zygmunt Pastewski -  Kiedy dowiedziałem się ,Ŝe w dniu dzisiejszym ma być
rozpatrywana nasza sprawa poprosiłem panią z biura rady ,Ŝeby dała nam ten
projekt. Projekt otrzymałem i jestem nim zbulwersowany. Jeśli dziś ta uchwała
zostanie podjęta,  to ośmieszy całą radę. Nie wymagam przełoŜenia tego projektu
na kolejną sesję, ale jeśli rada przed sesją juŜ uznała ,Ŝe skarga na Burmistrza jest
bezzasadna to jest skandal. Uzasadnię dlaczego uwaŜamy ,ze uchwała jest zła , a
uzasadnienie bzdurne. Ja jestem przekonany ,Ŝe nie wolno tego robić, a jeśli
zrobicie , to przypuszczam ,Ŝe będziecie pierwszą radą w Polsce , która podejmie
uchwałę bez wyroku sądu. Jeśli rada posiada taki dokument , to pokazuje nam ,Ŝe
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radca prawny tego Urzędu jest mocno umocowany w sądzie. Bardzo nas boli ,Ŝe
Państwo wysłuchaliście tylko jednej strony. Nikt chyba z Was nie słyszał ,Ŝe ktoś
podejmuje uchwały bez wyroku sądu.

- Przewodniczący obrad – Pan domaga się od rady linczu na Burmistrzu i uwaŜa ,Ŝe
rada dokonuje linczu na Wspólnocie. Jeśli juŜ , to powinien Pan poskarŜyć się do
rady dopiero po ogłoszeniu prawomocnego wyroku sądu, a nie przed ogłoszeniem
wyroku. Trzeba było zaczekać do ogłoszenia prawomocnego wyroku sądu .
Sprawa ta mogła zaczekać , gdyŜ jest to uchwała nie związana z budŜetem i mogła
poczekać do następnej sesji.

- Bogdan Badziong – Był Pan u mnie i powiedziałem ,Ŝe jeśli się róŜnimy w
wypowiedziach i nie moŜemy dojść do porozumienia , to od tego są sądy. Sąd I
Instancji uznał Wasze roszczenia za bezzasadne . Wyrok został ogłoszony i jest
prawomocny. Pan moŜe jedynie wystąpić do sądu o kasację tego wyroku , ale nie
moŜe Pan pisać ,Ŝe my mamy ukarać adwokata.

- Zygmunt Pastewski – Przykro mi ,Ŝe nie zna Pan ustawy lokalowej, bo Pan zna
tylko ustawę samorządową. Pan doskonale wie ,Ŝe zaskarŜyliście nasze 4 uchwały.
Oświadczenie pani Haliny Zaborowskiej jest więcej warte niŜ kodeks
postępowania cywilnego. Dla mnie waŜna jest ustawa o własności lokalowej i
wiem , co mówię. Natomiast rada nie zna tej ustawy, dlatego podejmuje taką
uchwałę. Jest , to wstyd dla tej rady . Poza tym gdyby rada znała całą sprawę nie
podejmowałaby takiej uchwały.

- Bogdan Badziong – Mam pytanie. Czy jest wyrok sądu apelacyjnego? Ja nie będę
się odwoływał do Sądu NajwyŜszego o kasację tego  wyroku, bo ja tego nie
potrzebuję. Jest wyrok  czy nie?

- Zygmunt Pastewski – Jest wyrok , ale w wyroku nie ma mowy nic o naszych
uchwałach.

- Bogdan Badziong – Sąd Apelacyjny stwierdził ,Ŝe wyrok jest prawomocny , a ja
nie mogę naraŜać Gminy na koszty. Rada Gminy ma tylko rozstrzygnąć czy skarga
jest zasadna czy nie. Sąd sprawę rozstrzygnął i ja nie zapłacę. Od tego są sądy , a
Sąd rozstrzygnął.

- Przewodniczący rady – Mam do Pana pytanie. Na , co Pan liczy od rady.

- Zygmunt Pastewski – Chcę ,Ŝeby rada miała pełną świadomość tego o czym tu
mówimy.

- Przewodniczący rady – Nikt z nas nie będzie łamał prawa.

- Zygmunt Pastewski – Opowiedział cel załoŜenia wspólnoty, działalność i
przedstawił problem z , którym przybył na sesję.
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- Przewodniczący rady – Radni nie są tak do końca zainteresowani tym , co tu Pan
przedstawia. Nas interesują fakty , a fakt jest taki ,Ŝe przegraliście sprawę w sadzie
na dziś i dyskusja ta jest bezowocna.

- Maria Olszewska – Jestem przeraŜona tym, bo tych wspólnot jest coraz więcej i
jeśli kaŜda wspólnota przyszłaby do Gminy z taką notą , to nie wiem skąd
miałabym brać te środki. Noty są tak ogromne ,Ŝe nierealne jest , aby Gmina miała
te koszty ponosić. Jeśli zapłaciłabym jednej wspólnocie, to wówczas musiałabym
zapłacić wszystkim.

- Franciszek Sumisławski – Radni mają podjąć uchwałę, o tym czy skarga jest
bezzasadna.  Dostał Pan ten uprzywilejowany głos, a teraz  stosuje Pan wobec nas
szantaŜ. Dla nas wyrok Sądu jest ostateczny. Komisja Rewizyjna nie będzie się
tym zajmowała , bo zajął się tym Sąd. Wspólnota wie ,Ŝe musi ponieść te koszty.
W związku z tym szantaŜu się nie boimy. Mamy radcę prawnego i dla mnie jest
waŜne to ,Ŝe Sąd uznał iŜ roszczenia wspólnoty są bezzasadne.

- Grzegorz Wasielewski – Cieszy nas to ,Ŝe społeczeństwo jest co, raz bardziej
aktywne, ale rada nie moŜe zajmować się sprawami , którymi powinni zajmować
się sądy. Nie jesteśmy śledczymi. Bardziej zajmujemy się sprawami , które dotyczą
całej Gminy.

- Walentyna Czapska – Na posiedzeniu komisji rewizyjnej rozpatrywaliśmy pismo
Wspólnoty oraz zapoznaliśmy się z wyrokiem  Sądu Okręgowego w Gdańsku. Na
zarzuty , które przedstawiła Wspólnota nie było Ŝadnych dowodów. Wszystkie
zarzuty Sąd Okręgowy odrzucił i my nie mamy prawa podwaŜać decyzji sądu. Dla
nas ten wyrok jest miarodajny i my nie moŜemy go zmieniać.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest
za podjęciem tej uchwały? Za głosowało 13 radnych. Kto jest przeciw? Przeciw
głosował 1 radny. Kto się wstrzymał? Wstrzymał się 1 radny. Dziękuję. Uchwała
została podjęta. Na tym zakończyliśmy podejmowanie uchwał. Zamykam pkt 3
porządku obrad i   przystępujemy do pkt 4.   

Pkt 4 porządku obrad -  Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

- Przewodniczący rady – ZłoŜył przygotowane sprawozdanie , które stanowi
załącznik do protokołu. Czy są pytania? Nie widzę? Zamykam pkt 4 porządku
obrad i przystępujemy do pkt 5.

Pkt 5  porządku obrad - Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie

międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał Rady.

- Bogdan Badziong – ZłoŜył sprawozdanie , które stanowi załącznik do protokółu.



12

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Czy są pytania? Nie widzę?  Zamykam pkt 5
porządku obrad i przystępujemy do pkt 6.

Pkt 6  porządku obrad - Interpelacje i zapytania radnych.

-  Przewodniczący rady – Chciałbym radnych poinformować ,Ŝe pan radny Andrzej
Solecki poszedł do GCI i kazał Panu z GCI  przygotować prezentację wizualną nie
wiadomo o czym , bo ze mną nic nie uzgadniał. Teraz juŜ wiem, ale chciałbym
jednocześnie poinformować radnych ,Ŝe nie mogą chodzić po biurach i
rozkazywać pracownikom urzędu, co mają robić. Od tego są inni.   Na drugi raz
naleŜy  poinformować przewodniczącego , Ŝe chce się cos takiego zrobić.

- Andrzej Solecki – ZłoŜyłem interpelację wizualną i na piśmie. Bardzo  proszę
obejrzeć ten materiał. Interpelacje na piśmie stanowią załącznik do protokołu.
Radni interpelację wizualną obejrzeli.

- Zbigniew Megger – Mamy profesjonalnie opracowane oferty handlowe i to , co
mówi pan radny Solecki jest nieprawdą.

- Walentyna Czapska – Jakie są plany  w stosunku  do Wzgórza Zamkowego?

- Bogdan Badziong – Problem z chodnikiem wokół wzgórza zamkowego polega na
tym ,Ŝe większość tego chodnika jest własnością Mikrostyku. Zgadzam się z tym,
Ŝe naleŜy zrobić tam trochę porządku Ŝeby,  to tak nie straszyło . Proponowałem
Prezesowi Mikrostyku zamianę tego terenu na inny , ale nie jest tym
zainteresowany. MoŜna by Mikrostyk wywłaszczyć z tego terenu , ale nie jest to
takie proste.

- Walentyna Czapska – Mam jeszcze prośbę ,Ŝeby w tych projektach uchwał opinie
prawne były pisane jasno i wyraźnie oraz odpowiednio   precyzowane.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Zamykam pkt 6 porządku obrad i
przystępujemy do pkt 7.

Pkt 7 porządku obrad – Informacja Przewodniczącego Rady o złoŜonych

interpelacjach i uzyskanych odpowiedziach na interpelacje.

- Przewodniczący rady – W okresie miedzysesyjnym wpłynęło 6 interpelacji, a
odpowiedzi udzielono na 1 interpelację.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Zamykam pkt 7 porządku obrad i
przystępujemy do pkt 8.

Pkt 8 porządku obrad -   Wolne wnioski i informacje.
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- Marek Barnik – Zawalimy Pana Burmistrza interpelacjami. Nie będzie nic robił
tylko zajmował się odpisywaniem . Dziura w mieście interpelacja, kamień gdzieś
tam spadnie interpelacja. Mnie osobiście wyjaśnienia Burmistrza zadawalają i nie
muszę mieć tego na piśmie. Czy pan Burmistrz jest w stanie te wszystkie papiery
przerobić? Ma przecieŜ waŜniejsze sprawy do załatwienia. Wszystkie słuŜby w
Urzędzie nie będą się mogły niczym innym zajmować tylko odpowiedziami na
interpelacje.

- Walentyna Czapska – UwaŜam, Ŝe interpelacja jest to coś większego,
waŜniejszego niŜ zapytanie. Większość tych interpelacji, to są  zapytania.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Na kolejną sesję zaprosiła nas Pani Sołtys do
Tymawy . Sesja odbędzie się  27 czerwca 2007 r. o godz. 11:00  w świetlicy
wiejskiej w Tymawie.
Temat sesji:

1. Sprawozdanie z działalności Policji i StraŜy Miejskiej-sytuacja
obecna oraz ocena zagroŜeń bezpieczeństwa mieszkańców.

2. Informacja  z wykonania budŜetu Gminy za I kwartał 2007 roku.
3. Informacja dotycząca realizacji inwestycji gminnych- budownictwo
mieszkalne  za 2006 rok  i plany na lata następne.

4. Organizacja wypoczynku letniego.
Nie wiem czy wszystkie te tematy znajdą się w obradach sesji  , ale część z nich na
pewno. Na tym zamykam VIII sesję Rady Miejskiej w obecnej kadencji. Dziękuję
wszystkim  za przybycie i za rzeczową dyskusję. Na tym protokół zakończono.
Protokół sporządzono w dwóch jednobrzmiących egzemplarzach. Jeden dla
Burmistrza , drugi dla rady. Godzina zakończenia sesji 14:15.

- Protokołowała: Przewodniczący
   GraŜyna Dudzik              Rady Miejskiej w Gniewie

  Janusz Karzyński
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